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Abstract
 
The influence of solidification conditions on the microstructure and phase composition of a hypereutectic Fe-4 %C-12 %Cr-13 %V alloy has been studied. The analysed alloy consists of the following structural components after equilibrium solidification: primary MC-carbides, two types of eutectic mixtures and metallic matrix. A wide spectrum of metastable structures was found in rapidly solidified powder particles as result of cooling rate increase during solidification. Some important changes in phase composition were also identified in the material as result of different solidification conditions.



Abstract

Der Einfluß der Erstarrungsbedingungen auf das Feingefüge und die Phasenzusammensetzung einer hypereutektischen Fe-4 %C-12 %Cr-13 %V Legierung wurde analysiert. Das Gefüge der Legierung im Gleichgewichtszustand besteht aus primären MC-Karbiden, zwei eutektischen Gemischen und der α/γ-Matrix. Die Erhöhung der Erstarrungsgeschwindigkeit verursacht die Bildung eines breiten Spektrums von metastabilen Strukturen mit unterschiedlichen Stufen der morphologischen Metastabilität. Die Phasenzusammensetzung des Werkstoffes hängt also stark von den Erstarrungsbedingungen ab.
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